
موج استعفا در 
فدراسیون زورخانه ای

رؤسای ۳ کمیته فدراسیون ورزش های 
زورخانــه ای در اعتــراض بــه عملکــرد 
رئیــس ایــن فدراســیون و بی توجهی 
به این رشــته اصیــل ایرانی از ســمت 
خود اســتعفا کردنــد. مهرعلــی باران 
چشمه ۱۹ خرداد ۱۴۰۰ به عنوان رئیس 
فدراســیون ورزش هــای زورخانــه ای 
انتخاب شــد اما بــا شــکایت برخی از 
کاندیداها به نحوه برگزاری انتخابات، 
پروسه تأیید ریاست او سرانجام در ۲۸ 
اسفند ۱۴۰۰ مورد تأیید دیوان عدالت 
اداری قرار گرفت. در شرایطی که طی 
این مدت انتقادات زیادی نسبت به 
وضعیت رشته ورزش های زورخانه ای 
در کشور مطرح شــده است، رؤسای 
۳ کمیتــه داوران، مربیــان و آمــوزش 
فدراســیون ورزش های زورخانه ای در 
اعتراض به مدیریت این فدراســیون 
از سمت خود استعفا کردند. حسین 
نجار رئیــس کمیتــه داوران، علیرضا 
صغیــر رئیس کمیتــه مربیان و ســید 
حمیدرضا ترابی رئیس کمیته آموزش 
فدراســیون ورزش هــای زورخانه ای از 
سمت خود اســتعفا کرده اند. صرف 
کردن بودجه ۵ میلیاردی فدراسیون 
برای امور مختلف از جمله ســفرهای 
خارجی و برگزار نکردن برخی مسابقات 
به دلیل نداشتن بودجه یکی از دلایل 

استعفا عنوان شده است.

 
رنکینگ اتحادیه جهانی کشتی

شرایط ایده آل 
فرنگی کاران

رنکینــگ جدیــد اتحادیــه جهانــی 
کشــتی اعلام شــد و در ایــن رنکینگ 
فرنگی کاران کشورمان شرایط بسیار 
خوبی را پیدا کردند. باتوجه به اینکه 
مســابقات قهرمانــی قــاره نیــز مثــل 
رقابت های رنکینــگ دار امتیاز دارد، 
فرنگــی کاران ایــران بــا کســب مــدال 
طلا در قهرمانی آســیا شــرایط خود را 
بهبود بخشیدند. امین میرزازاده که 
با نظر کادرفنــی به قزاقســتان اعزام 
شد، با یک پله صعود، رنک اول ۱۳۰ 
کیلوگرم کشــتی فرنگــی را از آن خود 
کرد؛ البته رضا کایالــپ رقیب اصلی 
میرزازاده هم این فرصت را دارد که در 
مسابقات قهرمانی اروپا که رکورددار 
طلا در این پیکارهاست، رنک خود را 
بهتر کند. مسابقات قهرمانی اروپا از 
دیــروز در زاگرب کرواســی آغاز شــد. 
علاوه بر میرزازاده، ناصر علیزاده هم 
با قهرمانی آســیا به رنــک دو وزن ۸7 
کیلوگرم رسید و پویا دادمرز هم با این 
طلا جایگاه خود را بهبود بخشیده و در 
رنک چهــار ۵۵ کیلوگرم قــرار گرفت. 
محمدرضا  گرایی در رده سوم وزن 67 
کیلوگرم قــرار گرفتــه و محمــد هادی 
ساروی هم رده سوم وزن ۹7 کیلوگرم 

را در اختیار دارد.

 
رئیس کمیته ملی پارالمپیک 

در اردوی پاراتکواندو :

برای مدال آوری 
مشکلات را حل می کنیم

رئیــس کمیتــه ملــی پارالمپیــک بــا 
حضور در خانه تکواندو ضمن دیدار 
بــا مســئولان فدراســیون، از اردوی 
تیم هــای ملــی پاراتکوانــدو بانــوان و 
آقایان بازدیــد کرد. غفــور کارگری در 
بخشــی از صحبت هــای خــود گفت: 
»تمام تلاش مــان را به کار می گیریم 
تــا مشــکلات و مســائل مربــوط بــه 
پاراتکواندوکاران را حل کنیم و بتوانیم 
در رویدادهــای بین المللــی شــاهد 
مدال آوری هایشان باشیم. تکواندو 
از رشــته های مــدال آور ما محســوب 
می شــود و رئیس ایــن فدراســیون تا 
قله هــای افتخــار پیــش رفته اســت و 
همین مهم موجب شــده تــا در رأس 
فدراســیون اتفاقات خوبی رقم بزند. 
این اتفاق باعث شــد تا به درخشش 
پاراتکوانــدوکاران بــه آینــده امیــدوار 
باشیم و البته به این رشــته به عنوان 
یکــی از ۳ رشــته مهــم در ورزش 
پارالمپیک نگاه کنیم.« همچنین در 
این دیدار، پیام خانلرخانی سرمربی 
تیــم ملــی پاراتکوانــدو در خصــوص 
شرایط بازیکنان برای کسب سهمیه 
پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس توضیحاتی 

مطرح کرد.

 zخبر

6

 zگزارش

هادی ساعی:

تکواندوکاران نتیجه خوبی در جهانی می گیرند

هــادی ســاعی دربــاره مســابقات جهانــی باکــو و جبران نتایج ســال گذشــته 
گفــت: »مطمئــن هســتم نتیجــه مــا بهتــر از قبل می شــود هر چند یکســری 
مســائل دســت مــا نیســت و شــاید اتفاقــات نتیجه یک بــازی را عــوض کند. 
بچه های ما همه خوب هستند و چه کسانی که در تیم هستند و چه کسانی 
که انتخاب نشــدند، توانایی  بالایی دارند و اگر دوباره انتخابی برگزار کنیم، 
شاید در 4، 5 وزن تغییر داشته باشیم که نشان دهنده کیفیت تیم است.«

محمد حسن محبی:

صبح تا شب پای قلیان هستند اما از ما ایراد می گیرند

محمد حســن محبــی بــا انتقــاد از مســائل مطرح شــده در رســانه ملــی گفت: 
»آقایی که در رســانه ملی می گوید در کشــتی کرمانشاه سوءمدیریت است، 
این حرف درســت نیســت. 60 و اندی از ســنم می گذرد، حتی یک روز هم مثل 
آن آقــا زندگــی نکــردم؛ اینکــه از صبح تا شــب پای قلیان باشــم. آرزو دارم یک 
بــار در عمــرم بی خیــال زندگــی کنــم امــا نمی توانــم. وقتی یک روز هــم مثل ما 
زندگی نکردی و این طور در کشــتی صاحب نظر می شــوی، تأسف آور است.«

ابراهیم جوادی:

فدراسیون مقصر نتایج قهرمانی آسیا است

ابراهیــم جــوادی پیشکســوت کشــتی آزاد بــه انتقــاد از فدراســیون پرداخــت: 
»کشــتی گیران در اردوی تیــم ملــی بودنــد و مربیــان آنهــا را تمرین دادنــد. قطعاً 
آنها نتوانســتند کشــتی گیران را به ســطح آمادگی لازم برای حضور در مسابقات 
بین المللی برسانند. در این نتیجه 100 درصد فدراسیون و بعد از آن کادر فنی مقصر 
هستند. ضعیف بودن کادر فنی به فدراسیون برمی گردد. چرا فدراسیون کسانی 

را که به درد مربیگری نمی خورند را به عنوان مربی تیم ملی انتخاب می کند؟«

انعکاس اخبار ورزش ایران
    سه شنبه  29 فروردین 1402  سال بیست و ششم  شماره 7283منهای فوتبال

تبعات بدترین نتیجه تاریخ کشتی آزاد برای کادرفنی

تغییر در راه است؟
تیــم ملــی کشــتی آزاد در مســابقات 
قهرمانی آســیا بــا یک طــلا، یک نقــره و 
ســه برنز به لحــاظ ارزش مــدال بدترین 
نتیجه خود از سال ۲۰۱۳ تا الان را کسب 
کــرد. در نهایــت هــم بعــد از قزاقســتان 
و ژاپــن در رده ســوم تیمی قــرار گرفت تا 
بدتریــن نتیجه تاریــخ را به لحــاظ تیمی 
تجربــه کنــد. ایــن تیــم روز گذشــته بــه 
ایران برگشــت و فدراســیون کشتی هم 
بعد از نتایج دور از انتظــار و ضعیف این 
تیــم، وعــده برگــزاری نشســت مهمــی 
را بــرای بررســی عملکــرد تیم ملــی داد. 
فدراسیون کشتی چند پیام مهم را داده 
و ســعی کرده خــودش را ناراضی نشــان 
بدهد اما قرار است در نشست بررسی 
عملکرد تیم ملی چه اتفاقی رخ بدهد؟ 
چه کســی مســئولیت ایــن شکســت را 
برعهده می گیرد؟ کادرفنی مقصر بوده 
و یا فدراســیون اشــتباه کرده و اصلاً چه 
کسی یا کسانی قرار است عملکرد تیم 

ملی را نقد کنند؟
در روزهای اخیر بسیاری از پیشکسوتان 
و قهرمانان سابق کشتی انگشت اتهام 

را به ســوی کادرفنی گرفته انــد و معتقد 
بودند که تیم به لحاظ فنی و بدنی مشکل 
جدی داشــته اما بــرای رفع این مشــکل 
در چند ماه مانده به بازی های آســیایی 
و مسابقات قهرمانی جهان چه تدبیری 

اتخاذ می شود؟

تغییر در کادرفنی تیم ملی 
کشتی آزاد؟

ســال ۲۰۲۱ مســابقات کشــتی آزاد 
قهرمانی آسیا در قزاقســتان برگزار شد 
و تیم ملی کشتی آزاد صاحب سه طلا، 
سه نقره و دو برنز شد. ۸ مدال در ۱۰ وزن 
و قهرمانی مقتدرانه برای تیم ملی کشتی 
آزاد اما هنوز تیم به تهران برنگشته بود 
و حتی مســابقات به پایان نرســیده بود 
که رئیس فدراسیون کشتی به شدت از 
مشکلات بدنی تیم انتقاد کرد! چندین 
مصاحبه تند و تیز علیه کادرفنی انجام 
شد و در نهایت هم وقتی تیم برگشت، 
دکتر بهرامی نژاد به بهانه مشکلات بدنی 
به عنوان مربی بدنساز به کادرفنی اضافه 
شد. حالا در این دوره تیم به مراتب نتیجه 

بدتری را کســب کرده اما هنوز خبری از 
مصاحبه علیرضا دبیر نیست. او این بار 
تصمیــم گرفتــه از ســرمربی تیــم ملــی 
کشــتی آزاد حمایــت کند که صــد البته 
ایــن رفتار درســتی اســت اما مشــخص 
نیست چرا در سال ۲۰۲۱ چنین تفکری 
وجود نداشــت؟ با یک باخت نمی شود 
توانایی یک سرمربی را زیر سؤال برد اما 
چرا این اتفاق در دوره گذشته رخ نداد؟ 
اگر قــرار بــود علیرضــا دبیر همــان روند 
ســال ۲۰۲۱ را در پیش بگیــرد، الان باید 
کادرفنی را تغییر می داد یا جلسات خود 
را با گزینه های سرمربیگری آغاز می کرد 
اما ظاهراً او فرق کرده است و دیگر مثل 

گذشته فکر نمی کند.

تقویت کادرفنی
نتایج دو دوره مسابقات قهرمانی جهان 
در ســال ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ جــای پــای پژمــان 
درســتکار را ســفت کــرد امــا مهم تریــن 
نقد به درستکار این است که دستیاران 
قدرتمنــدی ندارد. بــرای هدایــت تیمی 
که چند قهرمان جهــان را در ترکیب اش 

دارد، نمی شود از چند مربی که مهم ترین 
عنوان آنها قهرمانی کشور و آسیا بوده، 
استفاده کرد. در حالی که تمام دستیاران 
پژمان درستکار در همین ردیف هستند. 
برخی از دستیاران او حتی فرصت حضور 
در مسابقات قهرمانی جهان را هم پیدا 
نکردند. به همین دلیــل احتمال تغییر 
در کادرفنی وجود دارد و به احتمال زیاد 
برای بازی های آسیایی و قهرمانی جهان 

کادرفنی را باید تقویت کند.

مدیر تیم های ملی کجاست؟
یکــی از بزرگتریــن مشــکلات تیــم ملی 
کشــتی آزاد این است که مدیر  تیم های 
ملی دارد اما در عین حال ندارد. محسن 
کاوه که اتفاقاً ارتباط نزدیکی با علیرضا 
دبیر و پژمان درستکار دارد، خودش را به 
عنوان سرمربی تیم ملی جوانان معرفی 
کرده و به جای این که بیشــتر وقت خود 
را برای تیم بزرگسالان بگذارد و به پژمان 
درســتکار کمــک کنــد امــا در کنــار تیــم 
جوانان قــرار گرفته و در حــال کار در این 
تیم اســت. حضور محســن کاوه در تیم 

بزرگسالان می تواند بسیاری از مشکلات 
این تیم را کم کند اما مشــخص نیست 
او چــه جــور مدیــر تیم هــای ملــی اســت 
کــه خــودش را از تیــم بزرگســالان کنــار 

کشیده است؟

شبیه به سال 2018؟
بــا ایــن وضعیتــی کــه در قهرمانی آســیا 
نمایــان شــد، مشــخص اســت کــه تیم 
ملــی کشــتی آزاد در بازی های آســیایی 
و قهرمانــی جهــان کار ســختی در پیش 
دارد. شــاید وضعیــت این روزهــای تیم 
ملی کشتی آزاد خیلی شبیه سال ۲۰۱۸ 
باشد؛ آن سال هم تیم ملی کشتی آزاد 
از رســیدن به عنوان قهرمانــی بازماند و 
در نهایــت هــم در جهانی بوداپســت به 
مشکل خورد. البته آن سال مشکلاتی 
هم در فدراســیون به وجود آمد و رسول 
خادم مدتی فدراسیون را ترک کرد و بعد از 
یک ماه برگشت اما نتوانست مشکلات 
را کم کند. حالا باید دید فدراسیونی که 
ثبات دارد می تواند مشــکلات را در این 

زمان باقیمانده حل کند یا نه؟

ایران ورزشــی: امســال یعنی ســال ۱۴۰۲، 
بــرای کاراتــه ایــران حقیقتــاً ســالی مهــم و 
پرمشــغله اســت. طبــق اعــلام کادرفنــی 
تیــم ملــی در هــر دو بخــش مــردان وزنان، 
برنامــه عملیاتــی تیم هــای ملــی کاراتــه از 
پنجم اردیبهشت ماه با برگزاری مسابقات 
انتخابــی رســماً کلیــد می خــورد. اســتارت 
نخســتین اردو در ســال جدید نیز از هفتم 
اردیبهشــت مــاه ۱۴۰۲ زده می شــود. پس 
از آن ملــی پوشــان تحــت هدایــت مربیان 
خــود برنامه های تمرینــی را برای حضوری 
قدرتمنــد و بازگشــت بــه روزهــای اوج در 
رویدادهــای بین المللی پیش رو اســتارت 
می زننــد. در ســال جاری کاراتــه ایران ســه 
هدف اصلی دارد. ابتدا درخشــش درقدم 
اول در پیکارهــای قهرمانــی آســیا، بعــد از 
آن حضوری قدرتمند در بازی های آسیایی 

هانگــژو و نهایتــاً بازگشــت بــه رقابت های 
قهرمانی جهان و به دست آوردن اعتبار از 

دست رفته در یکی دوسال اخیر.
نوزدهمیــن دوره رقابت هــای قهرمانــی 
آســیا از ۳۰ تیــر الــی یــک مــرداد ۱۴۰۲ )۲۱ 
الــی ۲۳ جــولای ۲۰۲۳( در مــلاکا کشــور 
مالــزی برگــزار می شــود. رقابتی کــه قطعاً 
کســب موفقیــت در آن بــرای کاراتــه ایران 
مهــم وارزشــمند اســت.زیرا ایــن رویــداد 
می توانــد در قــدم اول رقابــت تدارکاتــی 
مناســبی باشــد بــرای ملــی پوشــان کاراته 
کــه بازی هــای آســیایی و رقابت هــای 
قهرمانی جهان در بوداپســت مجارســتان 
را  پیــش رو دارنــد. البته برگزاری این حجم 
از رویدادهای مهم نیاز به تدارکاتی درست 
و با برنامه ریزی دارد. فراهم کردن شرایط 
آماده ســازی مناســب قهرمانــان و حضــور 

در ایــن رویدادهــا علاوه  بر فشــار ســنگین 
اقتصــادی، نیازمنــد تلاش فراوان اســت، 
تلاشــی کــه مطمئنــاً مــد نظــر مســئولان 
فدراســیون کاراته خواهد بــود. با توجه به 
شــرایط ســخت اقتصادی، حضــور در این 
حجــم از رویدادهــا نیازمنــد فراهــم شــدن 
بودجــه کافی نیز خواهــد بود. هرچند تیم 
مدیریتی کاراته نشان داده که توان خوبی 
برای جذب منابع مالی و حمایت تیم های 
ملــی دارد. در ســال جاری عــلاوه  بر حضور 
پرقدرت در مسابقات آسیایی و بازی های 
آسیایی۲۰۲۳، قهرمانی جهان و مسابقات 
رده های پایه نیز تدارک دیده شــده است. 
موفقیت کاراته مانند گذشته خصوصاً در 
بازی هــای آســیایی هانگــژو، نقش مهمی 
بــرای ورزش کشــور دارد. رشــته رزمــی که 
در طــول تاریخ برگزاری بازی های آســیایی 

همواره یاری رسان کاروان کشورمان بوده 
است و با موفقیت های خود بخوبی نقش 
خود را در ورزش کشور ایفا کرده است. از 
طرفی با توجه به سرمایه گذاری کشورهای 
آســیایی در کاراته، کار بسیار سختی برای 
موفقیــت در این رویداد خواهیم داشــت. 
بنابراین نباید فراموش کنیم که موفقیت 
نیازمنــد حمایت مســئولان ورزش کشــور 
و بخصــوص جامعــه کاراتــه خواهــد بــود. 
جامعه ای که بخوبی می داند در بزنگاه های 
تاریخی چگونه باید نقش خود را به درستی 
ایفــا کند. نهایتاً حضــور پرقدرت کاراته در 
مســابقات قهرمانــی جهان در بوداپســت 
مجارســتان)بعد از یکی دوسال غیبت در 
این رویداد معتبر( ازاهداف کادرفنی کاراته 
اســت کــه باید دید تــا چه حد می تــوان به 

وقوع آن امیدوار بود.

استارت کاراته از اردیبهشت برای بازگشت به اوج

اولین قدم، درخشش در مالزی

حضور محسن کاوه 
در تیم بزرگسالان 

می تواند بسیاری از 
مشکلات این تیم را 
کم کند اما مشخص 

نیست او چه جور 
مدیر تیم های ملی 

است که خودش را از 
تیم بزرگسالان کنار 

کشیده است؟


